
Minutes of DELAC Meeting June 11, 2024 at 4:30pm

Present: Parents: Mercedes Capitán (MV), Andrea Sanchez (ECEC), Irene
Vasquez (MV) Olivia Cota (VLMA), Arnes Mares Ortega (LGAM)

Staff: Angelica Velez (Interpreter), Olivia Cota-Estrada (VLMA), Dianne
Teglia (MV), Torazzi Hayslett (SA), Danielle Adams (SM), Maria
Hidalgo (SM), Arlene Parra (DO), Amy Fulinara (DO), Vanessa Ruiz
(LGAM), Sussi Yamaguchi (Dental), Raquel Lopez (MV), Naimo Ali
(Interpreter), Cecilia Contreras (DO), Janice Chavez (LGAE), Irene
Gomez (VLMA)

1. Welcome (Mrs. Olivia Cota-Estrada) called the meeting to order at 4:36PM

2. Approval of the agenda and the minutes from previous meeting from April
9,2024
Agenda:

1st Motion: Irene Gomez 2nd: Ms. Azucena Garcia
Motion: Approved Not Approved

● Minutes:
○ 1st Motion: Mrs. Arlene Parra 2nd: Ms. Azucena Garcia
○ Motion: Approved Not Approved

3. Public Announcements: Mrs. Maricruz was voted in to be DELAC President for the
next two years.

○ 1st Motion: Mrs. Arlene Parra 2nd: Mrs. Dianne Teglia
○ Motion: Approved Not Approved

The Vice President position is still available.

4. Title III funding 2023-24 for 777 students, $82,546 was allocated. Ellevation tracks
students' progress, each site has the ability to keep track of our MLL students.

5. ELPAC is completed every year. Our students need to score Level 4 in order to
reclassify and also meet ELA CAASPP and exceed in iReady plus teacher
recommendation. 8th Grade reclassification: Message and Achievements
Mrs. Parra thanked all the achievements that our 8th grade students overcame, hard
work pays off. We are a multilingual community and our MLL’s should continue to speak
their native language and English to continue to be successful. Multilingualism helps
connect with families and supports our students' learning journey. Thank you to families,
teachers, and everyone who helps make a difference in our MLL students’.
Multilingualism is an asset. Let’s celebrate it.

Meeting was adjourned at 4:52pm by our DELAC Secretary Olivia Cota-Estrada.



Spanish
Acta de la reunión de DELAC 11 de junio del 2024 a las 4:30 p.m.

Presente:
Padres: Mercedes Capitán (MV), Andrea Sanchez (ECEC), Irene Vasquez
(MV) Olivia Cota (VLMA), Arnes Mares Ortega (LGAM)

Personal: Angelica Vélez (intérprete), Olivia Cota-Estrada (VLMA), Dianne
Teglia (MV), Torazzi Hayslett (SA), Danielle Adams (SM), María Hidalgo
(SM), Arlene Parra (DO), Amy Fulinara (DO), Irene Gómez (VLMA),
Vanessa Ruiz (LGAM), Sussi Yamaguchi (Dental), Raquel López (MV),
Naimo Ali (Intérprete), Cecilia Contreras (DO), Janice Chávez (LGAE),
Irene Gómez (VLMA)

1. Bienvenida (Sra. Olivia Cota-Estrada) abrió la reunión a las 4:36 p.m.

2. Aprobación del orden del día y del acta de la reunión anterior del 9 de abril del 2024:

Agenda:
1° Moción: Irene Gomez 2°: Srita. Azucena Garcia
Moción: Aprobada No Aprobada

● Minutos:
1° Moción: Sra. Arlene Parra 2°: Srita. Azucena Garcia
Moción: Aprobada No Aprobada

3. Anuncios públicos: Srita. Maricruz fue electa para ser presidenta de DELAC por los
próximos dos años.

1° Moción: Sra. Arlene Parra 2°: Sra. Dianne Teglia
Moción: Aprobada No Aprobada

4. Se asignó la financiación de $82,546 del Título III 2023-24 para 777 estudiantes.
Ellevation monitorea el progreso de los estudiantes, cada plantel puede mantener un
registro de nuestros estudiantes multilingües.

5. ELPAC se completa cada año. Nuestros estudiantes deben alcanzar el nivel 4 para
poder reclasificar y también cumplir con la evaluación ELA CAASPP y superar la
evaluación iReady, más la recomendación del docente. Reclasificación del 8vo grado:
mensaje y logros
La Sra. Parra agradeció todos los logros que los estudiantes del 8vo grado cumplieron,
el trabajo duro da sus frutos. Somos una comunidad multilingüe y nuestros alumnos



multilingües deberían poder seguir utilizando su lengua materna e inglés para seguir
siendo exitosos. El multilingüismo ayuda a conectar con las familias y apoya el camino
de aprendizaje de nuestros estudiantes. Gracias a las familias, docentes, y a todos los
que ayudan a hacer la diferencia para nuestros estudiantes multilingües.
El multilingüismo es una ventaja y hay que celebrarlo.

La reunión fue clausurada a las 4:52 p.m. por nuestra Secretaria de DELAC Olivia
Cota-Estrada.


